

## CONTENT

ÁLMOS KOVÁCS—JÁNOS STAHL: Decomposition method for the optimization of coal mining and distribution .....	97
ANDRÁS BRÓDY: Average lag in the economy .....	109
GERZSON KÉRI: Modified stepping-stone algorithm to solve the transportation problem .....	115

### CONCEPTS AND METHODS

LÁSZLÓ VITA: Economic utilization possibilities for the factor analysis .....	127
---	-----

### BOOK REVIEWS

JENŐ SZÉP: Decision Models I—II. ( <i>László Maróti</i> ) .....	153
JOSEF GRUBER: Econometric Models of the Cowles-Commission Type: Construction and Interpretation ( <i>László Halabuk</i> ) .....	154

### SCIENTIFIC LIFE

GYÖRGY FILEP: Research in Mathematical Economics within the Company for Computation and Management Mechanization in Construction .....	157
SÁNDOR NÉMETH: Expert's Conference of the UN Economic Commission for Europe on the Utilization of Comparable Input-Output Tables .....	160

## СОДЕРЖАНИЕ

Алмош Ковач—Янош Штал: Декомпозиционный метод решения модели оптимализации производства и распределения угля .....	97
Андраш Броди: Среднее запаздывание в экономике .....	109
Гержон Кери: Видоизмененный «stepping-stone» алгоритм для решения транспортной задачи .....	115

### ПОНЯТИЯ И МЕТОДЫ

Ласло Вита: О возможностях экономического употребления анализа факторов .....	127
---	-----

### О КНИГАХ

Йене Сэп: Модели решения I—II ( <i>Ласло Мароти</i> ) .....	153
Йозеф Грубер: Экономические модели, типа Cowles-Commission их построение и описание ( <i>Ласло Халабук</i> ) .....	154

### НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Дёрдь Филеп: Эконометрические исследования Института Расчетной Техники и Механизации Учета в строительстве .....	157
Шандор Немет: Экспертная анкета Европейской Экономической Комиссии об использовании сопоставимых межотраслевых балансов .....	160

Ára: 12,— Ft

Előfizetés egy évre: 40,— Ft

INDEX: 26793

## TARTALOM

KOVÁCS ÁLMOS—STAHL JÁNOS: Dekompozíciós eljárás a szén termelésének és elosztásának optimalizálására .....	97
BRÓDY ANDRÁS: Átlagos késleltetés a gazdaságban .....	109
KÉRI GERZSON: Módosított „stepping-stone” algoritmus a szállítási probléma megoldására .....	115

## FOGALMAK ÉS MÓDSZEREK

VITA LÁSZLÓ: A faktoranalízis közgazdasági alkalmazásának lehetőségeiről ....	127
---	-----

## KÖNYVEKRŐL

SZÉP JENŐ: Döntési modellek I—II. ( <i>Maróti László</i> ) .....	153
JOSEF GRUBER: Ökonometrische Modelle des Cowles-Commission-Typs: Bau und Interpretation ( <i>Halabuk László</i> ) .....	154

## TUDOMÁNYOS ÉLET

FILEP GYÖRGY: Az Építőipari Számítástechnikai és Ügyvitelgépesítési Vállalat matematikai közgazdasági kutatásai .....	157
NÉMETH SÁNDOR: Az Európai Gazdasági Bizottság szakértői értekezlete az összehasonlítható input-output táblák felhasználásáról .....	160



AKADÉMIAI KIADÓ, BUDAPEST